

CHÂTEAU
LA GRÂCE DIEU DES PRIEURS
SAINT-ÉMILION GRAND CRU

by ART RUSSE



VLADIMIR SEROV

Lenin proclaims Soviet power in Smolny Palace - 1952
Lénine proclame le pouvoir soviétique - 1952

160 cm x 123 cm
Oil on canvas
Huile sur toile

UK This painting gained strong recognition in the Soviet Union and became one of Serov's major works. It was for this painting that the artist obtained the Stalin Prize in 1948. Critics noted that the painting demonstrated the unity of the leader of the Russian revolution and the people, the unfailing link between the people and the party. Vladimir Lenin, proclaims to the people the victory of the socialist revolution at the rostrum of the Second Congress of the Soviets of Russia, in Saint Petersburg on October 25, 1917.

FR Ce tableau a obtenu la reconnaissance du public soviétique et devint une des créations majeures de Sérov. C'est pour cette peinture que l'artiste obtint en 1948 le prix Staline. Les critiques notèrent que le tableau démontre l'unité du leader de la révolution russe et du peuple, le lien indéfectible entre le peuple et le parti. Vladimir Lénine proclame au peuple la victoire de la révolution socialiste à la tribune du Deuxième Congrès des Soviets de Russie, à Saint-Pétersbourg le 25 octobre 1917,